
Zápisnica č. 4 z mimoriadneho 
rokovania Kolégia rektora STU dňa 19. 3. 2008 v Bratislave 

 
Prítomní: Vladimír Báleš, Dušan Petráš, František Janíček, Ján Kalužný, Robert 

Redhammer, Maroš Finka, Helena Žideková, Milan Žalman, Dušan 
Bakoš, Ľudovít Molnár, Alojz Kopáčik, Ján Vajda, Karol Prikkel – 
prodekan SjF STU, Ľudovít Petránsky, Oliver Moravčík, Pavel Timár, 
Vladimír Kovár, Juraj Česelský 

 
Neprítomní:   
 
 
Program: 
1. Rozdelenie dotácie STU na rok 2008 (rektor Báleš, kvestorka Žideková) 
2. Rozličné 
 
Predložené materiály: 
1) Libreto a nápočet rozdelenia dotácie STU na rok 2008 (kvestorka Žideková) 
 
 
K bodu 1 Rozdelenie dotácie STU na rok 2008 

(rektor Báleš, kvestorka Žideková) 
  
Rektor Báleš: Otvoril rokovanie a informoval o zmenách v metodike pridelenia dotácie 

z MŠ SR. Zvýšil sa napr. podiel zohľadňovania výsledkov vo vede na 30%, 
zrušili sa koeficienty ekonomickej a personálnej náročnosti a boli nahradené 
jednotným koeficientom nákladovosti a ďalšie zmeny. Zmenila sa dĺžka 
hodnoteného časového obdobia pre pridelenie dotácie z 2 rokov na 10 
mesiacov v roku 2007. Pri delení dotácie na jednotlivé súčasti STU pre rok 
2008 boli uplatnené limity pre maximálne nárasty v mzdových 
prostriedkoch na vzdelávanie o 15% a vo vede o 23%. 

Kvestorka 
Žideková: 

Dotácia pre STU na rok 2008 je v porovnaní s predchádzajúcim rokom 
vyššia. Podrobne informovala členov KR STU o kapitolách, v ktorých sme 
zaznamenali nárast dotácie a kde pokles. Súčasne vysvetlila aj použitý 
spôsob nápočtu pri delení dotácie na jednotlivé súčasti STU. 

Dekan FEI STU 
Vajda: 

- Opýtal sa, či bude možné presúvať finančné prostriedky medzi 
podprogramami 11 a 12 – odpoveď áno. 

- Požiadal o objasnenie výpočtu prepočítaného počtu študentov 
v súvislosti s prechodom študentov z fakúlt na Ústav manažmentu STU. 
Za FEI STU sa mu tento prepočítaný počet študentov javí príliš vysoký. 
Potrebujeme mať jednotnú metodiku výpočtu, ktorá sa bude používať aj 
pri vzájomnom vyrovnávaní za výkony v pedagogike medzi fakultami. 

Odpovedala kvestorka STU: výpočet bol urobený podľa podkladov, ktoré 
dostala od riaditeľa ÚM STU, ktorých správnosť neoverovala. 

Rektor Báleš: Požiadal, aby sa uskutočnila verifikácia týchto podkladov za účasti riaditeľa 
ÚM STU, pror. Finku, kvestorky STU a zástupcov SvF, FEI a FCHPT 
a FIIT STU. V prípade, že budú objavené nezrovnalosti, bude urobená 
korekcia v nápočte dotácie. 

  



Dekan FIIT 
STU Molnár: 

Jedná sa o správnosť interpretácie počtu študentov, ktorí prechádzajú na ÚM 
STU a potrebujeme mať na STU jednotnú metodiku na stanovenie počtu 
takýchto študentov, ktorú budeme používať nielen pri delení dotácie. Toto 
stanovisko podporili aj dekan SvF Kopáčik a predseda AS STU Žalman. 
Položil otázku ohľadom stanovenia výšky rezervy rektora a prečo na 
informačné systémy plánujeme prostriedky z dotácie a nie z mimodotačných 
zdrojov. 
Odpovedal rektor Báleš: prostriedky vyčlenené v dotácii na IS nestačia. 
Podstatne väčšia časť musí byť doplnená z mimodotačných zdrojov. 

Dekan SvF STU 
Kopáčik: 

Je potrebné urobiť nápočet pedagogického výkonu, ktorý robia pracovníci 
ÚM STU aj na iných pracoviskách fakulty u študentov, ktorí neprešli do 
novovzniknutého ústavu. Delimitačné protokoly podpisujeme až teraz a je 
treba verifikovať všetky podklady, ktoré vchádzajú do nápočtu delenia 
dotácie, nielen počet študentov – ide o vzájomné započítavanie a refundácie.

Dekan MTF 
STU Moravčík: 

Uviedol, že vznikol precedens, keď nárast mzdových prostriedkov bol 
obmedzený umelým spôsobom na 15%. Nespochybnil právo rektora STU 
urobiť takýto návrh rozdelenia dotácie. Tým však došlo k podpore 
niektorých fakúlt, ktoré to v podstate ani nepotrebovali, na úkor MTF. 
Zmenili sa pravidlá delenia dotácie, ktoré už boli cca 5 rokov bez zmeny. 
Použitý spôsob je demotivačný a preto MTF nemôže súhlasiť s takýmto 
návrhom delenia dotácie. Navrhol rektorovi, aby požiadal MŠ SR 
o urýchlené vykonanie kontroly na MTF STU, ktorá bola avizovaná. 

Dekan FIIT 
STU Molnár: 

Opýtal sa na položku, ktorá je v dotácii venovaná Vydavateľstvu STU a či 
sa ráta s nejakou sumou v prípade, že budeme mať problémy s prechodom 
na EURO, ktorý nás pravdepodobne čaká. Treba analyzovať aj príčiny, 
ktoré nás viedli k zmene kritérií napriek tomu, že je to legislatívne čisté. 
Kvestorka STU vysvetlila spôsob stanovenia výšky finančnej dotácie pre 
Vydavateľstvo STU na rok 2008 – na fakulty to bolo rozdelené podľa počtu 
študentov. 

Dekan SvF STU 
Kopáčik: 

- Navrhol vytvoriť finančnú rezervu, aby v prípade negatívneho výsledku 
kontroly z MŠ SR neboli problémy. 

- Navrhol prijať zásady tlmiaceho mechanizmu tak, aby sa pre nápočet 
dotácie brali do úvahy výkony za 2 alebo 3 roky dozadu s rôznou váhou, 
na ktorej sa môžeme dohodnúť. Tým by nevznikali podobné problémy 
a bolo by to motivačné pre fakulty. 

Rektor Báleš: Uviedol, že návrh dekana Kopáčika je dobrý, určite sa k nemu vrátime 
a dopracujeme ho v priebehu roka 2008. 

Prodekan SjF 
STU Prikkel: 

- Navrhol, aby bol limitovaný nielen nárast ale aj pokles dotácie pre 
fakultu napr. na úrovni 90% predchádzajúceho roku. O výške môžeme 
diskutovať. 

- Uviedol, že v prípade SjF existuje nesúlad s publikačnou činnosťou 
evidovanou na MŠ SR a v nápočte delenia dotácie u kvestorky STU. 

Odpovedal rektor Báleš: Ak takéto nezrovnalosti existujú, treba to riešiť 
v spolupráci zástupcov SjF s prorektorom Redhammerom. 

Dekan FIIT 
STU Molnár: 

Požiadal o preformulovanie časti textu libreta v článku 2. 
Rektor súhlasil a text bude opravený. 

Dekan FA STU 
Petránsky: 

Uviedol, že on nemá námietky k predloženému návrhu delenia dotácie na 
súčasti STU a súhlasí s ním. 

Rektor Báleš: Opýtal sa dekanov fakúlt STU, či s tým vysvetlením, ktoré tu bolo 
prezentované ohľadom delenia dotácie súhlasia. V priebehu roku 2008 
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pripravíme nové pravidlá delenia dotácie STU – základom bude návrh 
dekana SvF STU Kopáčika. 
Po urobení verifikácie údajov najneskôr do 25.03.2008 bude tento návrh 
delenia dotácie predložený na rokovanie AS STU. 
Rektor Báleš sa opýtal, či má niekto z dekanov (okrem dekana MTF 
Moravčíka) také výhrady k návrhu delenia dotácie, ktoré by znemožnili jeho 
predloženie na rokovanie AS STU. 
Nikto z prítomných dekanov nemal výhrady. 

 
 
K bodu 2 Rozličné 
 
 
1) Rektor Báleš: 

Predložil návrh na udelenie Plakety STU členovi Správnej rady STU Dr. h. c. , akad. 
arch. Ing. Ladislavovi Švihelovi pri príležitosti jeho životného jubilea. 

 
Uznesenie KR STU č. 1/4/2008 
KR STU schvaľuje návrh rektora STU na udelenie Plakety STU Dr. h. c. , akad. arch. Ing. 
Ladislavovi Švihelovi pri príležitosti jeho životného jubilea za prínos pre rozvoj STU 
v Bratislave. 
 
 
 
 
 
Zapísal: Ing. Pavel TIMÁR, PhD. 
 
 
 
 
Zápisnicu overili: 

 

Prof. Ing. František JANÍČEK, PhD.,  prorektor STU 

 

Prof. Dr. h.c. Ľudovít PETRÁNSKY, DrSc.  dekan FA STU 

 

prof. Ing. Vladimír BÁLEŠ, DrSc.  rektor STU 
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